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Protokoll fört vid Kommunstyrelsens 
pensionärsråd (KPR) 2023-11-14 

 

 

Tidpunkt: 10:30-12:00 

Plats: Älvsjö Stationsgata 21, plan 2, rum 270 

 

Närvarande: se sidan 2 i protokollet 

 

Dag för justering: 2023-11-15 

 

 

 

 
 

  

Lena Hedquist 

Ordförande 

Lena Sernevåg 

Vice ordförande 
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Protokoll fört vid 

Kommunstyrelsens 

pensionärsråd (KPR) 2023-11-14 

 

Närvarande: 

Ordförande: Lena Hedquist (SPF Seniorerna) 

Vice ordförande:  Lena Sernevåg (PRO)  

 

Ledamöter:  Anders Lidbeck (SPF Seniorerna) 

  Astrid Kågedal (SPF Seniorerna) 

Irene Svensson (SPF Seniorerna) 

Marianne Rogell Eklund (PRO) 

  

Ersättare: Gerthrud Östlinder (SPF Seniorerna) 

 Inga Lundvall (SKPF) 

Karin Schiöld (SPF Seniorerna) 

Leif Ladeby (PRO) 

Maivor Carlens (SPF Seniorerna) 

Marie-Louise Andersén (SKPF) 

Monica André (SPF Seniorerna) 

Sven-Eric Bergman (PRO) 

 

Övriga: Helena Kivisaari, adjungerad, 

representant för (IKINUORET)  

 

Förhinder: 

Ledamot:  Lars-Erik Karlsson (PRO)  

  Margaretha Persson (SKPF) 

Roland Eliasson (SKPF) 

 

Ersättare:  Claes Tjäder (PRO)  

 

 

Närvarande tjänstemän: Äldredirektör Patric Rylander och 

administratör Tina Jansheden.  

 

Närvarande är även under punkt 1 till och med 5 strategerna 

Theresa Olsson och Tove Bergek Fagerlund samt under 

punkt 1 till och med 6 verksamhetscontroller Anna 

Strömstedt. 
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1. Mötets öppnande 

Ordförande Lena Hedquist (SPF Seniorerna) öppnar dagens 

sammanträde och hälsar alla välkomna. 

 

2. Genomgång av närvaro 

Sekreterare noterar närvaro. 

 

3. Val av protokolljusterare 

Ordförande Lena Hedquist (SPF Seniorerna) utses att 

tillsammans med vice ordförande Lena Sernevåg (PRO) 

justera dagens protokoll.  

 

4. Anmälan av övriga frågor samt fastställande av 

dagordning 

a. Fråga gällande trygghetsprogram för Stockholms 

stad anmäls och besvaras under punkt 11. 

Dagordningen fastställs. 

 

5. Presentation bemanningsfunktion 

Theresa Olsson och Tove Bergek Fagerlund, strateger på 

avdelningen för stadsövergripande äldreomsorgsfrågor, 

presenterar arbetet med utredningen av bemanningsfunktion 

inom äldreomsorgen som även är ett ärende till 

äldrenämnden den 21 november. 

Presentationen förmedlas till KPR efter dagens möte. 

 

6. Läsplattor genomgång 

Anna Strömstedt, verksamhetscontroller på avdelningen för 

digitalisering och it, går igenom inloggning för att läsa e-

post och handlingar på läsplatta. Utskrift av instruktionen 

delas ut men förmedlas även till KPR efter dagens möte. 

Vid behov av ytterligare genomgång så kan detta bokas 

enskilt med Anna. 

   

7. Anmälan av protokolljustering KPR 2023-10-17 

Anmälan läggs till handlingarna. 

 

8. Anmälan av protokolljustering ÄN 2023-10-24 

Anmälan läggs till handlingarna. 

 

9. Genomgång av ärenden äldrenämnden 2023-11-21 

a. Ärende: Bemanningsfunktion inom äldreomsorgen 

Dnr: ALD 2023/287 

Handläggare: Tove Bergek Fagerlund och Theresa 

Olsson 
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Presentation av ärendet hölls under punkt 5. 

 

KPR stöder förvaltningens förslag till beslut och lämnar 

följande kommentar: 

 Vi tycker däremot att man alltid ska ange  

 anställningsformerna tillsvidareanställd respektive 

 visstidsanställd och komplettera med 

 avlöningsformerna månadsavlönad respektive 

 timavlönad och vikariat där detta behövs. Denna 

 synpunkt gäller både tjänsteutlåtandet och bilagan. 

 

b. Ärende: Remiss av betänkandet Ett stärkt och samlat 

skydd av välfärdssystemen (SOU 2023:52) 

Dnr: ALD 2023/253 

Handläggare: Theresa Olsson 

 

Theresa Olsson informerar kring ärendet och att 

äldreförvaltningen framför att kommunerna behöver 

inkluderas i att få stöd och kunskap i det brottsförebyggande 

arbetet. 

 

KPR stöder förvaltningens förslag till beslut. 

 

c. Ärende: Remiss av Program för tillgänglighet och 

delaktighet för personer med funktionsnedsättning 

2024-2028 

Dnr: ALD 2023/252 

Handläggare: Marjo Tuomi 

 

KPR stöder förvaltningens förslag till beslut. 

 

KPR framför att de saknar äldreperspektivet i programmet 

samt att programmet är skarpare skrivet än handlingsplanen 

för Äldrevänlig stad. Möte för att diskutera detta med 

äldreombudsman Margareta Ericsson är planerat. 

 

KPR lämnar även följande kommentarer: 

 Saknar hänvisning till dokumentet Äldrevänlig stad i 

 programtexten under rubriken Referenslista och 

 webbplatser att besöka i arbetet med programmet. 

 

 Andelen personer med funktionsnedsättningar är hög 

 bland äldre. I framtida samråd om 

 funktionshinderplanen och genomförande av den 

 behöver staden försäkra sig om att det finns kunskap 
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 om åldersrelaterade funktionsnedsättningar samt äldre 

 personers livssituation. 

 

KPR frågar om staden har varit remissinstans för Boverkets 

byggregler som finns med i referenslistan för programmet. 

Patric Rylander svarar äldreförvaltningen inte har varit 

remissinstans men att någon av stadens andra förvaltningar 

kan ha varit det och återkommer i frågan. 

 

KPR frågar om äldrenämndens sammanträden är öppna för 

möjlighet att ställa frågor till politikerna. 

Patric Rylander svarar att det inte är öppna sammanträden 

men återkommer om möjlighet för KPR att besöka ett 

nämndsammanträde. 

 

10. Äldredirektörens information 

Inget särskilt att informera. 

 

11. Övriga frågor 

KPR saknar äldreperspektivet i stadens trygghetsprogram 

och frågar varför äldrenämnden inte varit remissinstans för 

att yttra sig om trygghetsprogrammet. 

Patric Rylander svarar att rotlarna bestämmer 

remissinstanser men undersöker varför äldrenämnden inte 

blivit tillfrågade.  

 

 

Sekreterare Tina Jansheden 


